
 

 

Poročilo s Spomladanske šole za starše, otroke in mladostnike s 
KVČB 
Darja Urlep Žužej 
 
Otroška sekcija Društva za KVČB, ki deluje na nacionalnem nivoju, je dne 1. aprila 2023 organizirala Spomladansko 

šolo za starše, otroke in mladostnike s kronično vnetno črevesno boleznijo, ki je potekala na Biotehnični fakulteti 

Ljubljana. 

Ob 9. uri se je začelo zbiranje udeležencev, nekaj je bilo tudi novih članov, ki so se pridružili Otroški sekciji društva. 

Gospa Danica Koren, sekretarka Društva za KVČB in podpredsednica Otroške sekcije, je najprej na kratko 

predstavila namen in delovanje društva, kar je bilo zanimivo predvsem za nove člane. Natančneje je predstavila 

potek in namen Otroškega in mladostniškega tabora Debeli rtič, ki ga društvo letos organizira že štirinajstič. 

Tudi letos bo tabor potekal v hotelu Bor na Debelem rtiču ob zaključku šolskega leta, od 23. do 30. 6. 2023. Gre 

za projekt društva, s katerim želimo popeljati na morje otroke s KVČB, ki jim bivanje na svežem zraku, ob morju 

ter ob sproščenem in prijetnem druženju, še posebej koristi. Zdravilen pa ni le morski zrak, temveč tudi številne 

gibalne in ustvarjalne aktivnosti, ki so zasnovane in individualno prilagojene otrokom in mladostnikom s KVČB.   

Nato se je začel strokovni program šole. Dr. Darja Urlep Žužej, pediatrinja gastroenterologinja ter predsednica 

Otroške sekcije, je predstavila osnovne značilnosti KVČB pri otrocih in mladostnikih ter diagnostične smernice. 

Drugi del predavanja je bil posvečen smernicam zdravljenja tako ulceroznega kolitisa kot Crohnove bolezni. 

Poudarila je tudi pomen dejavnikov, ki vplivajo na nastanek in na potek bolezni. Udeleženci so sproti postavljali 

vprašanja, tako da je šola ves čas potekala interaktivno. Predavanje diplomirane medicinske sestre Erike Šmid se 

je navezovalo na predavanje o zdravljenju KVČB, saj je predstavila načine, indikacije ter zaplete pri aplikacijah 

bioloških zdravil.   

Šola se je nato nadaljevala s prestavitvijo novosti s področja zdravljenja Crohnove bolezni z enteralno prehrano. 

Doc. dr. Evgen Benedik, klinični dietetik, pa ni predaval le o zdravljenju z enteralno prehrano, izpostavil je tudi 

vse novosti s širšega vidika prehrane, ki ima velik pomen pri ugodnem poteku zdravljenja KVČB. 

 

Zadnji sklop smo namenili obravnavi zelo pomembne tematike. Gre za psihološki vidik pri obravnavi otrok in 

mladostnikov s KVČB, za katerega vse več raziskav kaže, kako pomembno je vpleten v vse vidike KVČB. Predvsem 

odločilno vpliva na potek bolezni. Zato je tudi za starše izjemno pomembno, da so na tem področju 

opolnomočeni. Tokrat je mag. Valentina Stefanova Kralj, diplomirana klinična psihologinja, predavala predvsem 



o tem, kako lahko starši s svojim odnosom in pravilno komunikacijo z mladostniki, prispevajo k boljšemu izhodu 

bolezni.  

Srečanje smo zaključili ob prijetnem pogovoru ob zakuski.  

 

Za otroke in mladostnike, za katere so bile vsebine predavanj prezahtevne, smo organizirali ogled živalskega 

vrta. Na ogledu sta jih spremljala člana društva Dejan Koren in Emica Urnaut. Vreme je bilo to soboto izredno 

ugodno, topel sonček jim je koristil. Z ogleda so se vrnili na zaključni del srečanja zadovoljni. Povedali so, da so 

med tem časom spletli nova prijateljstva.  

 

Ponovno smo ugotovili, da nas tovrstne šole, kjer se ljudje srečamo v živo in si izmenjamo dragocene izkušnje ter 

spletemo nove vezi, mnogo bolj obogatijo po strokovni in človeški plati kot le »prebiranje najrazličnejših 

informacij o bolezni po spletu«. Zato bomo z veseljem nadaljevali z organizacijo podobnih srečanj.  

 


